
 J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség képviselı-testületének 2011. június 8. napján megtartott 
nyilvános ülésén. 
 
Helye: Mővelıdési Ház tanácskozó terme, Szentistván.  
 
Jelen vannak: Koncz József polgármester, Dobóné Koncz Judit alpolgármester, Aranyosi 
Imre, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos és Ördög Jakab képviselık. 
Tanácskozási joggal meghívott vendégek: Tóth Imréné dr. jegyzı és Juhászné Sánta 
Zsuzsanna pénzügyi csoportvezetı 
 
Távolmaradását elızetesen bejelentette: Dr. Béres Imre Sándor képviselı.  
 
 
 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Koncz József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Farkasné Koncz Anikó fıtanácsost. 
Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Dobóné Koncz Judit és Kiss Lajos képviselıket.  
Koncz József polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület  
6 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadott. 
 
 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı 
1./ Javaslat a Képviselı-testület 2011. II. félévi munkatervére.                             Koncz József 
                                        polgármester 
 
2./ Indítványok, javaslatok  
- Javaslat a következı tanévben indítható osztályok számának meghatáro-           Koncz József 
    zására.                                                                                                                   polgármester 
- Állásfoglalás a Széchenyi u. 67. sz. elıtti buszváró felújítása ügyében. 
- Állásfoglalás a Mikszáth úti önkormányzati ingatlan használatba vétele iránti kérelemrıl. 
- Javaslat folyószámla hitelkeret megemelésére.                                                     Koncz József 
                                                                                                                                  polgármester 
 
-  Polgármesteri tájékoztatás                                                                                      
  
 
Zárt ülésen:  
 
         - Elsı lakáshoz jutók támogatása iránti kérelem elbírálása.  
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II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy:  Javaslat a Képviselı-testület 2011. II. félévi munkatervére 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Koncz József polgármester elmondja, hogy a kiosztott elıterjesztésben részletesen 
megtalálható a 2011. II. félévére vonatkozó munkaterv. A képviselı-testület július és 
augusztus hónapban nem ülésezik, azonban elıfordulhat, hogy néhány kérdésben dönteni kell, 
ami miatt soron kívüli ülést kell összehívni. Kérdezi a képviselı testület tagjait, hogy az 
elıterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, javaslata. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı kérdezi, hogy pontosan mit jelent a munkatervben a 
házasságkötésre és az anyakönyvvezetıi díjakra vonatkozó helyi szabályozás. 
 
Tóth Imréné jegyzı elmondja, hogy 2011. január 1-tıl módosult az anyakönyvi jogszabály. A 
jogalkotó felhatalmazta a képviselı-testületeteket, hogy rendeletben szabályozzák a hivatali 
helyiségen kívül történı anyakönyvezés esetén fizetendı díjakat. A képviselı-testület jogosult 
dönteni, hogy ilyen esetben a helyiség használatáért kér-e használati díjat. Szintén a képviselı 
testület jogosult dönteni arról is, hogy az anyakönyvvezetı részére a munkaidın kívüli 
munkavégzésért állapít-e meg díjazást. Erre vonatkozóan jelenleg nincs helyi szabályozás, a 
tervezetet a szeptemberi ülésre készíti elı.    
 
Kampel Lászlóné képviselı megjegyzi, hogy véleménye szerint, aki munkaidın kívül munkát 
végez azért díjazás jár. 
 
  
Mivel több kérdés, javaslat nem volt, Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
34/2011.(VI.8.) határozata 
 
Tárgy:  A képviselı-testület 2011. II. félévi munkatervének jóváhagyása. 
 
Szentistván Nagyközség Képviselı-testülete megtárgyalta a 2011. II. félévi munkatervére 
vonatkozó elıterjesztést és azt jelen határozat melléklete szerint elfogadja. 
Felkéri a Képviselı-testület a polgármestert a határozat végrehajtása érdekében szükséges 
intézkedés megtételére, a testület esetleges soron kívüli ülésének szervezése és elıkészítésére.  
 
Felelıs: Koncz József polgármester 
Határidı: értelem szerint 
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A határozat melléklete írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
 
2./ Tárgy: Indítványok, javaslatok. 
 
            a.) Javaslat a következı tanévben indítható osztályok számának meghatározására. 
                  
Koncz József polgármester emlékezteti a testület tagjait, hogy az együttes ülésen már döntés 
született az általános iskola alkalmazotti létszámcsökkentésének kérdésében a szükségessé 
vált osztályösszevonás kapcsán. A közoktatási törvény szerint a fenntartó határozza meg az 
indítható osztályok számát, ezért határozathozatalt kezdeményez abban, hogy a 2011/2012-es 
tanévben a Tiszabábolnai tagiskolában az indítható osztályok száma 4 helyett 3. legyen. 
 
 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, a Képviselı-testület 6 egybehangzó igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta következı határozatát:  
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
35/2011.(VI.8.) határozata 
 
Tárgy: A 2011/2012-es tanévben indítható osztályok számának meghatározása.  
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a Közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX törvény 
102. § (2) bekezdés c.) pontjában foglalt jogkörében eljárva, az intézményvezetéssel 
egyetértésben az István Király Általános Iskolában 2011/2012-es tanévben indítható osztályok 
számát az alábbiak szerint határozza meg, figyelemmel a gyermeklétszám csökkenésre, a 
gazdaságos mőködtetésre, a szakmai szempontok tiszteletben tartására: 
 
Székhely intézményben 8 osztály (évfolyamonként egy-egy), a Borsodivánkai 
tagintézményben 4 osztály (évfolyamonként egy-egy), a Tiszabábolnai tagintézményben 3 
osztály (a 2. és 3. évfolyamra járó gyermekek osztályösszevonásával) indítható. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza az intézmény vezetıjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Kiss Lajos igazgató 
 
 
           b.) Állásfoglalás a Szentistván, Széchenyi u. 67. sz. elıtti buszváró felújítása ügyében. 
 
Koncz József polgármester elmondja, hogy az un. „régi Posta” elıtti buszmegálló 
karbantartásáról egyeztetett a kivitelezıvel. A kivitelezı szóbeli árajánlatában 400.000,-Ft-os 
összegben határozta meg a munkálat költségeit. Kéri a képviselı-testület felhatalmazását a 
karbantartási munka megrendeléséhez.   
 
Dobóné Koncz Judit képviselı javasolja, hogy ha lehetséges úgy állapodjanak meg a 
kivitelezıvel, hogy a buszváró rendbetétele a Matyó lagzi idıpontjáig készüljön el.  
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Állásfoglalás: A képviselı-testület egyhangúlag egyetért és felhatalmazza Koncz 
József polgármestert, hogy megállapodjon a kivitelezıvel a Széchenyi utca 67. szám 
elıtti buszváró rendbetételérıl. 

            
 
           c./ Állásfoglalás Mikszáth úti önkormányzati ingatlanok használata iránti  
                 kérelemrıl. 
 
 
Koncz József polgármester Kónya Sándor és neje Mikszáth u. 14, valamint Homoki Pál és 
neje Mikszáth u. 12. szám alatti lakosok kérelmét ismerteti, kik az ingatlanaik mellett lévı 
önkormányzati tulajdonú 646 hrsz-ú, út megjelöléső, és 645 hrsz-ú kert megjelöléső ingatlan 
használati jogát kérik az ingatlanok karbantartása érdekében. Javasolja a használatba adást 
bérleti díj fizetése nélkül azzal, hogy a használat szabályait megállapodásban kell rögzíteni. 
 
 Állásfoglalás:  A képviselı-testület a polgármester javaslatával egyetért, felhatalmazza 
a polgármestert, hogy a kérelmezıkkel a használat szabályaira vonatkozóan kössön 
megállapodást. 
 
 
 
            d.) Tárgy : Javaslat folyószámla hitelkeret megemelésére. 
               Elıterjesztı: Koncz József polgármester – szóbeli elıterjesztés 
 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy az önkormányzatnak 
az elkövetkezı hónapokban fizetési nehézségekkel kell számolnia, ezért kezdeményezi a 
Borsod Takarék Takarékszövetkezettel 10 millió Ft hitelkeretre kötött folyószámla szerzıdés 
módosítását. Kéri a képviselı-testületet, hogy átmeneti idıtartamra, 2011. augusztus 31-ig 
engedélyezze a folyószámla hitelkeret megemelését 15 millió Ft-ra. A hitel visszafizetésére 
megállapított határidıig az önkormányzat számíthat az 5 millió Ft vételár ellenében 
értékesített ingatlanok vételárára, továbbá folyamatban van a 18 millió Ft-ra benyújtott 
támogatási igény elbírálása is, kedvezı elbírálás esetén augusztus hónapban várhatóan 
megérkezik az un. ÖNHIKI támogatás.    
 
 
Ezt követıen a képviselı-testület. 6 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül meghozta soron következı határozatát. 
 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének  
36/2011. (VI.8.) határozata 
 
Tárgy: Folyószámla hitelkeret megemelésének engedélyezése. 
 
Szentistván önkormányzat képviselı-testülete átmeneti jelleggel, 2011. augusztus 31. napjáig 
terjedı határidıvel engedélyezi a számlavezetı pénzintézetnél vezetett folyószámla hitelkeret 
10 millió Ft-ról 15 millió Ft-ra történı megemelését. 
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Felhatalmazza a polgármestert a folyószámla hitelkeret megemelése érdekében szükséges 
intézkedés megtételére és a hitelszerzıdés módosítás aláírására.    
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 
 
            d) polgármesteri tájékoztatás 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy a Tájház felújítására 
beadott pályázat nyert. A pályázatírókkal korábban olyan feltétellel került aláírásra a 
szerzıdés, hogy támogatás esetén ık látják el a bonyolítói feladatokat, ellenkezı esetben 
sikerdíjra tartanak igényt. Megkezdıdtek a tárgyalások. Az építési engedély pedig tervezıi 
mővezetést írt elı.  Átnézve a jogszabályokat úgy látja, hogy nem kell közbeszerzést kiírni, de 
a végleges álláspont kialakítása elıtt tisztázni kell néhány kérdést. Ha minden határidıt 
sikerül tartani év végére elkészülhet a beruházás.  
 
A Falumegújításra benyújtott pályázat kapcsán tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a támogatási 
okiratot ugyan még nem kaptuk meg, de az értesítés alapján a pályázat nyert. Elmondja, hogy 
a pályázati terv szerint a játszótér az Ifjúsági Parkban kerülne kialakításra. Felmerült azonban, 
hogy a játszóteret a falu központi részén, a jelenlegi játszótér helyén építsék meg. Ezzel 
kapcsolatban már egyeztetett a Leader munkatársaival és talán sikerül megoldást találni. Ez 
esetben szükség lesz a pályázat módosítására. Ismerteti, hogy a pályázat összköltsége 17,5 
millió forint. Ebbıl 6 millió Ft a volt gáz-cseretelep külsı felújítása és az ifjúsági park 
területrendezése. 4,2 millió Ft a játszótér kialakítása, 6 millió Ft a Stúdió épületének komplex 
felújítása, ami jelenti az épület külsı szigetelését és a nyílászárók cseréjét is. Továbbá a 
Hivatal és az önkormányzati Étterem külsı festése szerepel a pályázatban. Kéri a képviselı-
testület tagjainak véleményét, javaslatait. 
 
Aranyosi Imre képviselı jónak látja, hogy a játszótér közelebb kerüljön a falu központjához. 
Lehetséges helyként javasolja még a Felszabadulás úti elárusító hely, illetve a Patika melletti 
területet. A Rákóczi utcai volt játszótér területét „eldugottnak” tartja. 
 
Dobóné Koncz Judit  képviselı szerint a Kossuth utcai buszmegálló mögötti füves terület is 
alkalmas lenne játszótér kialakítására. Véleménye szerint alapvetıen az Ifjúsági Parkban is jó 
helye lenne a játszótérnek, csak ott kevés a rendezvény ahhoz, hogy jól kihasználhassák, és a 
távolság is ellene szól. Javasolja, hogy szakemberekkel egyeztessenek arról, hogy a Kossuth 
utcai, vagy a Rákóczi utcai terület alkalmasabb-e a játszótér kialakítására.  Kérdezi, hogy a 
Falumegújítási pályázatban lenne –e lehetıség a hivatal belsı festésére?   
 
Koncz József polgármester válaszában elmondja, hogy a Patika melletti terület egyházi 
tulajdonban van. A játszótér helyszínének kérdésében szakemberrel megnézik a Kossuth utcai 
területet is. A Falumegújítási pályázatban nem volt lehetıség a hivatal belsı festésére, de 
egyetért azzal, hogy nagy szükség lenne rá.  
A maga részérıl ennyit kívánt elmondani, átadja a szót a képviselıknek.   
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Képviselıi hozzászólások:  
 
Kiss Lajos képviselı elmondja, hogy egy borsodivánkai képviselı jelezte részére, hogy 
elıfordult olyan eset, amikor Borsodivánkán lakó gyermeket a szülei Tiszadorogmára 
szerettek volna óvodába íratni. A gyermeket végül is nem vették fel az intézménybe.  
Borsodivánka nem tagja a társulásnak, de a jövıre nézve elgondolkodtató, hogy az ilyen 
eseteket, hogyan kezeljék. Egyik lehetıség, hogy szigorúan ragaszkodunk a szabályokhoz, a 
társulási tagsághoz, csak ez esetben lehetséges, hogy hosszabb távon épp önmagunknak 
okozunk gondot. A szülık más település intézményébe fogják beíratni az ivánkai gyerekeket. 
Személy szerint az bántja, hogy utólag értesült az esetrıl, semmilyen információ nem jutott el 
hozzá korábban. 
 
Kampel Lászlóné képviselı szerint a gyermek felvétele az intézményvezetı kompetenciája. 
Az esethez annyit kíván hozzáfőzni, hogy sajátos nevelési igényő gyermek esetén a szülı 
felelıssége is, hogy olyan intézménybe írassa a gyermeket, ahol valóban segítenek rajta. Nem 
azt kell szem elıtt tartani, hogy a szülınek mi a jó, hanem azt, hogy a gyermek érdekében mi 
a kedvezıbb megoldás. A sajátos nevelési igényő gyermek megítélése szakember feladata, a 
gyermek érdekét kell figyelembe venni, nem pedig azt, hogy mindenképp meg legyen a 
létszám. 
 
Ördög Jakab képviselı szerint Borsodivánkának nem kellett volna kilépnie a társulásból. Ha 
itt engedményeket tesznek, a többi település és kiválik.     
 
Dobóné Koncz Judit képviselı: elmondja, hogy az elmúlt vasárnap egy Felszabadulás utcai 
lakos felhívta telefonon és kérte, hogy intézkedjen, mert a nagy esı után a lakóházába 
befolyik a víz az utcáról. Egy másik lakos, pedig már több ízben kereste meg azzal a 
javaslattal, hogy kezdeményezze a kéthetenkénti szemétszállítást. A lakó javasolta továbbá, 
hogy legyen lehetıség kisebb kuka használatára is. Tény, hogy a lakosok soknak tartják a 
szemétszállításért fizetendı díjat, sokan azzal érvelnek, hogy Mezıkövesden kevesebbet 
fizetnek a lakosok.  Kérdezi, hogy érkezett e válasz a szolgáltatótól arra a levélre, melyben azt 
kértük, hogy ne negyedévente számlázzanak, hanem havonta. Kérdezi továbbá, hogy 
Mezıkövesd és a Remondis Tisza Kft. közötti per állásáról van- e információ?  
 
Ördög Jakab képviselı elmondja, attól tart, oda jut a település, mint ami számos helyen 
bekövetkezett, hogy a szolgáltató egyszerően megszünteti a szemétszállítást, mert a lakosok 
nem fizetik be a díjat. A pénztelenség a jövıben beláthatatlan helyzet elé állítja az 
önkormányzatokat.    
 
Koncz József polgármester válaszában elmondja, hogy a borsodivánkai gyermek esetérıl 
utólag értesült. Az intézményben már jelenleg is 34 fı a gyermekek száma, ami túllépi a 
külön engedély szerint lehetséges létszámot is. Véleménye szerint a felvételnél nem azt kell 
nézni, hogy a gyermek hol lakik, hanem, hogy belefér a felvehetı létszámba vagy nem. 
Megjegyzi, hogy az együttes ülés célja lenne többek között, hogy az ilyen kérdéseket, 
problémákat megbeszéljék.  
A hétvégi nagy esı több utcában is gondot okozott, sıt nemcsak Szentistvánon, hanem 
országosan is. Az árokrendszerünk állapota ismert, de ilyen hirtelen leesı, nagy mennyiségő 
csapadékot, még egy jól kiépített árokrendszer sem lenne képes elvezetni. A Felszabadulás 
utcai lakóházhoz ki fog menni, megnézi, hogy mit lehet tenni.  
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A szemétszállítással kapcsolatban elmondja, hogy a jogszabályok nem teszik lehetıvé a 
kéthetenkénti szállítást. A havonkénti számlázás pedig tovább növelné az árakat.  Sajnos a 
nem fizetık aránya, a kintlévıség tavaly 25%-os volt, ez is meglátszik az árban. A Remondis 
Kft., mint szolgáltató országos viszonylatban még olcsónak is számít. Információi szerint 
Mezıkövesd elsı fokon megnyerte a pert a Remondis Kft-vel szemben. A mezıkövesdi 
lakosok, illetve egyes korcsoport valóban kevesebbet fizet a szemétszállításért, mivel az 
önkormányzata át tudta vállalni a díj egy részét. Az emelést az önkormányzat fizeti meg a 
szolgáltató felé. Ez nálunk 4-5 millió forintos többletkiadást jelentett volna, amit nem tud 
felvállalni az önkormányzat.    
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, Koncz József polgármester megköszönte a 
megjelenést és az ülést berekesztette. 
 
 
 

kmf. 
 
 
 

Tóth Imréné dr.        Koncz József 
jegyzı         polgármester 

 
 
 
 

Dobóné Koncz Judit                Kiss Lajos 
jegyzıkönyv hitelesítık 

 
 
 


